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Oœwiadczenie skierowane do ministra gospodarki, wiceprezesa Rady Ministrów Waldemara Pawlaka

Zwracam siê do Pana Premiera z problemem, który podnosz¹ przedsiêbiorcy oraz gminy z regionów
turystycznych województwa lubuskiego. Otó¿ na terenach bêd¹cych w zarz¹dzie Lasów Pañstwowych
wzd³u¿ brzegów jezior znajduje siê wiele oœrodków wczasowych, które w czasach PRL by³y zak³adowymi
oœrodkami wypoczynkowymi. Brak w³asnoœci gruntu jest istotn¹ barier¹ w rozwoju tych¿e oœrodków,
mimo ich sprywatyzowania. Przedsiêbiorcy, bêd¹c w³ascicielami budynków, nie bêd¹c jednak w³aœci-
cielami nieruchomoœci gruntowych, maj¹ ograniczon¹ zdolnoœæ kredytow¹. Nie mog¹ zatem realizowaæ
planów rozwoju, jakie zak³adali w momencie zakupu tych oœrodków. Jednoczeœnie dzia³ki, na których
s¹ zlokalizowane tego rodzaju obiekty, mimo i¿ jako w³asnoœæ Skarbu Pañstwa s¹ zarz¹dzane przez La-
sy Pañstwowe, wcale nie s³u¿¹ prowadzeniu gospodarki leœnej z prozaicznych wzglêdów: na tych
dzia³kach z regu³y rosn¹ pojedyncze drzewa. W tej sytuacji wiele gmin, na przyk³ad Lubniewice, £agów,
S³awa Œl¹ska, które w minionych czasach z wielkim powodzeniem funkcjonowa³y jako regionalne ku-
rorty, napotyka istotne bariery w rozwoju, a poszczególni przedsiêbiorcy z bran¿y czêsto zmuszeni s¹
nabywaæ grunty na wtórnym rynku, by móc podejmowaæ inwestycje na podstawie tak zwanego hipote-
cznego prawa w³asnoœci. W tej sytuacji dawne pañstwowe oœrodki wczasowe, mimo ¿e ju¿ dzisiaj pry-
watne, oczywiœcie systematycznie podupadaj¹.

Zwracam siê zatem do Pana Premiera o podjêcie dzia³añ systemowych, które by przyspieszy³y i upro-
œci³y tryb nabywania od Lasów Pañstwowych gruntów, na których zlokalizowane s¹ komercyjne obiekty
turystyczne. Jestem przekonany – i taki pogl¹d, co jest oczywiste, wyra¿aj¹ równie¿ samorz¹dy i przed-
siêbiorcy – ¿e rozwi¹zanie systemowe tego problemu wyzwoli du¿y potencja³ rozwojowy krajowej tury-
styki, w istotny sposób zasili dochody Lasów Pañstwowych, a jednoczeœnie zmniejszy bie¿¹ce koszty
funkcjonowania administracji leœnej.




